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VERSLAG VERGADERING 28 OKTOBER 2024 
 

Vastgesteld op 26 november na een schriftelijke ronde 
 
Tijd:     14.00 -17.00 uur 
Locatie:     Pasangrahan (vergaderzaal Eilandsraad) 
__________________________________________________________ 
 

Aanwezig: 
- Gezaghebber dhr. J. Soliano (voorzitter) 
- Dhr. M. Stegers (vicevoorzitter) en mw. M Buys (secretaris) 
- OLB: gedeputeerde N. Francees-Den Heyer, gedeputeerde C. Abraham 
- Usibo: dhr. N. Willem, mw. M. Abraham 
- BFB: dhr. P. Coolen, dhr. L. Berkenbosch, mw. A. Romeijnders 
- KvK: mw. S. Pieter 
 
Adviseur:  
- SZW: mw. M. Prinsenberg 
- OLB: dhr. E. Cicilia, dhr. T. Jansen 

Presentaties: 
-  Plenchi: dhr. Coffy 
-  Vreemdelingenketen: dhr. Koppen 

Afwezig met kennisgeving: 
- Usibo: dhr. C. Kwidama en dhr. A. Vrolijk 
- BFB: mw. V. de Windt en dhr. E. Carillo 
- KvK: dhr. P. Martha en dhr. J. Balentien 

1. Opening en huishoudelijke mededelingen 
De voorzitter, gezaghebber Soliano, heet iedereen welkom. Hij geeft het woord aan de vicevoorzitter die in het 
bijzonder dhr. Coffy en dhr. Koppen welkom heeft, zij zullen een presentatie geven. 
Hij geeft door welke afmeldingen er zijn. Van elke organisatie is een vertegenwoordiger aanwezig. 
 
2. Verslag vergadering 26 augustus 2024 
Het verslag is schriftelijk vastgesteld. 

 
3. Bespreken actielijst vergadering 26 augustus 2024 
De acties zijn afgerond of geagendeerd. 
 
4. Gesprekken afgelopen periode 
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Schuingedrukt gesprekken die nog niet hebben plaatsgevonden 
 

Nr Datum Ministerie/organisatie CD Toelichting 
1 30-08-2024 Jeroen Adeler (MinFin) Afvaardiging CD Bespreking belastingplan 

2025 
2 5-9-2024 Gesprek SZW Vicevoorzitter en 

secretaris 
Voorbespreking bezoek 
staatssecretaris 

3 9-9-2024 Interview onderzoeker 
Unkobon 

Vicevoorzitter en 
secretaris 

Interview over 
armoedebeleid Bonaire 

4 16-09-2024 Gesprek staatssecretaris 
SZW 

Vicevoorzitter Kennismaking 

5 17-9-2024 CD-werkgroep 
Verdiencapaciteit 

Afvaardiging CD Bespreking conceptrapport 
EBA met de werkgroep 

6 19-09-2024 Susan Richter (OCW) Vicevoorzitter Gesprek over 
startkwalificatie-percentage 
Bonaire 

7 4-10-2024 Kennismaking 
staatssecretaris Nobel 
van SZW 

Afvaardiging CD Kennismaking 

8 14-10-2024 CD-werkgroep 
Basismandje 

Afvaardiging CD  

9 21-10-2024 Gesprek J&V en BZK Vicevoorzitter en 
secretaris 

Status juridisch loket 

10 8-11-2024 Gesprek delegatie EZK Afvaardiging CD (nog 
doorgeven) 

Economische ontwikkeling 
CN 

11 9-12-2024 Gesprek delegatie DNB Afvaardiging CD (nog 
doorgeven) 

Economische ontwikkeling, 
bancaire aangelegenheden 
en betalingsverkeer. 

 
Verstuurde brieven 
- 9 september: brief aan TK-commissie - wijzigingswet SZW CN 
Alle verstuurde brieven staan op de website van de CD 

 
5. Presentatie Plenchi over loonkostensubsidie 

Dhr. Coffy is de nieuwe directeur van Plenchi en hij geeft een presentatie over wat Plenchi doet en in 
het bijzonder over de verschillende soorten loonkostensubsidies die er zijn. (De presentatie is 
bijgevoegd bij het verslag.) Halverwege 2025 zal de evaluatie van Plenchi afgerond zijn, dan zullen de 
resultaten ook met de CD besproken worden. 
 
Gedeputeerde Den Heyer vraagt of er zicht is of werknemers die met een subsidieregeling geplaatst 
worden na het eerste jaar bij de werkgever blijven? 
Dhr. Coffy geeft aan dat het vaak wel de bedoeling is dat de persoon in dienst komt. Er zijn op dit 
moment geen cijfers over hoe vaak dit gebeurt. Daar wordt nog aan gewerkt. 
 
Dhr. Willem vraagt of de naschoolse opvang ook een sector is waar de regelingen voor gelden.  
Dhr. Coffy antwoordt dat het alleen geldt voor sectoren waar veel TWV’s gegeven worden, dus 
sectoren met krapte. Daar valt de naschoolse opvang niet onder, op dit moment. 
 
Gedeputeerde Den Heyer vraagt zich af waarom de naschoolse opvang niet gekozen is als sector, 
omdat hier wel degelijk sprake is van tekorten, net zoals in de ouderenzorg. 
 
Dhr. Coffy geeft aan dat er een pilot is geweest voor de keuze van de sectoren, maar dat er ook 
gesprekken zijn met OCW om andere sectoren mee te laten doen. 
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Mw. Abrahams vraagt voor welke niveaus de BBL-regeling geldt. Dhr. Coffy antwoordt dat dit geldt 
voor alle niveaus (1 tot 4), zo lang de opleiding past binnen de sector. 
 
Dhr. Stegers vraagt of de BBL-regeling alleen geldt voor studenten zonder startkwalificatie. Dhr. Coffy 
geeft aan dat iedereen die een BBL-traject volgt mee kan doen, ook als hij of zij al een startkwalificatie 
heeft (zoals havo-diploma). 
 
Mw. Romeijnders vraagt hoe Plenchi werkzoekenden plaatst. Moeten werkgevers zich aanmelden? Is 
het lastig om werkgevers te vinden? 
Dhr. Coffy antwoordt dat voor de loonkostensubsidieregelingen het niet zo moeilijk is, omdat het 
behoorlijk aantrekkelijk is voor werkgevers. Voor het plaatsen van bepaalde doelgroepen, zoals LVB 
(licht verstandelijk beperkt) is dat wat lastiger, daar zoeken ze vaker naar bedrijven in de non-profit 
sector. 
 
Mw. Romeijnders geeft aan dat zij vanuit werkgevers hoort dat er bijna geen contact is met Plenchi 
en dat ze bijna nooit benaderd worden voor het plaatsen van een potentiële werknemer. Zij zouden 
graag meer contact willen. 
 
Dhr. Coffy geeft aan bereid te zijn om dit te verbeteren, er zal een afspraak worden ingepland. 
 
De vicevoorzitter dankt dhr. Coffy voor zijn presentatie. 

 
6. Presentatie vanuit vreemdelingenketen  

Dhr. Koppen is ketencoördinator van de Vreemdelingenketen. Hij geeft een presentatie en laat een 
indrukwekkend filmpje zien over mensenhandel en mensensmokkel. (De presentatie is bijgevoegd bij 
het verslag.)  
 
Hij sluit af door te wijzen op de verantwoordelijkheid van eenieder om op de signalen te blijven letten 
en dit te melden, desnoods anoniem. Hij noemt het voorbeeld van de nieuwe haven die gebouwd 
wordt op Saba. Daar zullen veel contractors bij betrokken zijn die ook weer subcontractors hebben. 
Vanwege de ketenaansprakelijkheid blijft de opdrachtgever verantwoordelijk voor alles wat er 
gebeurt. Die moet daar dus ook goed op blijven letten. 
 
Dhr. Berkenbosch vraagt of bekend is hoeveel dit op Bonaire voorkomt. Dhr. Koppen geeft aan dat er 
zicht is op een gedeelte, denk aan toeristen die legaal inreizen, maar niet uitreizen. Of iemand met 
een verklaring van rechtswege die de verblijfsvergunning niet verlengt. Het nadeel is dat er nog heel 
veel handmatig gaat en er vier diensten bij betrokken zijn, zodat niet alles goed in beeld is. 
Verder is ook bekend dat er illegalen via bootjes binnenkomen. Op Bonaire gaat het in elk geval niet 
om de aantallen zoals op Curaçao en Aruba. 
 
Een signaal kan bijvoorbeeld zijn: een grote groep mannen die in een klein appartement woont. Het 
kan gewoon legaal zijn, maar het kan ook een signaal zijn. 
 
Dhr. Abraham benadrukt dat mensen veel dingen doen voor een beter leven. Hoe moeten wij 
omgaan met deze onmenselijke situaties? Zijn we soms niet te hard voor ‘illegalen’? Hoe zit het met 
de grensbewaking door de rijksoverheid? 
 
Dhr. Koppen geeft aan dat zowel voor politie, kmar en arbeidsinspectie geldt dat de capaciteit een 
knelpunt is. Er wordt ook veel samengewerkt met Aruba, Curaçao en Sint Maarten en er wordt 
gewerkt aan een terugkeerbeleid om mensen te bewegen om terug te gaan. 

 
Gezaghebber Soliano vraagt of er in het programma dat nu loopt ook aandacht is voor jongeren. Hij 
begreep van het OM dat Bonaire koploper is als het gaat om zedendelicten, waaronder ook situaties 
van jonge puberende kinderen die worden uitgebuit door volwassenen, vanwege bijvoorbeeld 
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geldgebrek. Hij wil zich ook graag inzetten voor dit thema omdat dit zo belangrijk is voor het welzijn 
van de jeugd. De weerbaarheid van de jeugd moet vergroot worden en er moet onderzoek gedaan 
worden naar de oorzaken. 
 
Dhr. Koppen geeft aan dat hier vanuit de zorgverlening ook signalen over zijn ontvangen en dat dit 
zeker wordt meegenomen in de campagne naar de scholen.  
 
Gedeputeerde Den Heyer doet de suggestie om ook met Akseso en Samenleving & Zorg te 
overleggen, zij gaan ook de scholen langs voor het thema ‘grensoverschrijdend gedrag’ en ‘seksuele 
uitbuiting’. Enige afstemming kan helpen zodat de scholen hieraan blijven meewerken. 
 
Dhr. Willem vraagt wat er gebeurt als signalen worden afgegeven. Soms wordt er geen 
terugkoppeling gegeven. Heeft het dan wel zin om te melden? 
 
Dhr. Koppen benadrukt dat het altijd zin heeft om het te melden. Er kan niet altijd op basis van 1 
melding ingegrepen worden. Soms zie je niet dat er iets mee gebeurt, maar op de achtergrond wordt 
er wel degelijk aan gewerkt. Melders krijgen bescherming als ze iets melden. Ze krijgen dan 
verzekering e.d. Maar als het onderzoek is afgerond, dan moeten mensen alsnog het land uit. 
 
Gedeputeerde Abraham reageert hierop en geeft aan dat dit precies het probleem is: mensen zullen 
zelf niet zo snel melden omdat ze heel veel te verliezen hebben. Zo lang zij geld kunnen blijven sturen 
naar hun familie, zullen ze veel accepteren en niet snel een melding doen. 
 
Dhr. Stegers concludeert dat dit in deze vergadering niet opgelost zal worden, dit blijft een 
hardnekkig probleem, ook in Nederland. Hij benadrukt, net als dhr. Koppen, het belang van 
samenwerking en informatie-uitwisseling in de keten. Hij dankt dhr. Koppen voor zijn presentatie. 

 
7. Sociale Zaken en Werkgelegenheid 

Mw. Prinsenberg geeft aan dat zij in december een presentatie zal geven van de cijfers die SZW heeft over 
de afgelopen jaren. Dat gaat dan om aantallen verleende TWV’s, ontslagaanvragen en 
onderstandsaanvragen. 
 
Op dit moment zien ze geen stijging van het aantal ontslagaanvragen. Tot nu toe zijn er 22 aanvragen 
geweest waarvan er 10 zijn toegekend. Dit gaat allemaal om andere redenen dan bedrijfseconomische 
redenen. 

 
8. Presentatie Qredits 

Mw. Blanken is branch manager van Qredits Bonaire en geeft een presentatie. (De presentatie is als 
bijlage bijgevoegd.) 
 
Dhr. Berkenbosch vraagt hoeveel leningen er ongeveer per jaar op Bonaire verstrekt worden door 
Qredits. Mw. Blanken antwoordt dat in de bijna 10 jaar in totaal 400 kredieten zijn verstrekt. 
 
Dhr. Willem vraagt wat de rentepercentages zijn van Qredits. 
 
Mw. Blanken antwoordt dat dit 9,75% is voor de reguliere leningen en 4,95% voor 
duurzaamheidsleningen. De 9,75% ligt in de buurt van de rentepercentages van de bank. Soms is er 
subsidie om de percentages te verlagen voor specifieke sectoren, zoals cultuur, duurzaamheid of 
agro. 
 
Dhr. Willem vraagt of er ook een link is met de ontwikkelingsbank? Mw. Blanken geeft aan dat dit niet 
het geval is, partners zijn de ministeries van de rijksoverheid. 
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Dhr. Abraham vraagt of de hoogte van de lening ook verhoogd gaat worden voor mensen die nog 
geen ondernemer zijn, net zoals het bedrag verhoogd is voor bestaande ondernemers. En hij vraagt 
hoelang het duurt van plan tot lening. 
 
Mw. Blanken antwoordt dat een verhoging niet meteen zal gebeuren, eerst moet het team verder 
versterkt worden en moet gekeken worden wat de effecten zijn van de recente verhoging. Als een 
aanvraag helemaal rond is, dan krijgt de ontvanger binnen 3 dagen het geld gestort. Hoe snel de 
aanvraag gaat hangt af van hoe snel de aanvrager alle benodigde documenten aanlevert. 
De beoordeling van een businessplan duurt ongeveer 6 weken. Dat is sneller dan bij de banken. 
 
Dhr. Stegers dankt mw. Blanken voor haar presentatie. 

 
9. Onderzoeksbudget 

Dhr. Stegers geeft aan dat iedereen het rapport van EBA heeft ontvangen. Er is nog wat aanvullende 
informatie aan de onderzoekers doorgegeven over het aantal toeristen en het aantal kamers. Dit zal nog in 
het rapport worden verwerkt zodat ook inzichtelijk wordt gemaakt dat de groei van het aantal toeristen 
niet in verhouding staat tot de veel grotere groei van het aantal kamers en bedden. 
 
Na deze aanvulling zal het rapport aan het OLB worden aangeboden, daar zal een persbericht voor worden 
opgesteld. Dit zal nog worden gedeeld met de CD. Het streven is dat het rapport afgerond en gepubliceerd 
wordt vóór het bezoek van EZK, zodat dit ook met hen besproken kan worden.  
 
Gedeputeerde Abraham geeft aan dat er middelen zijn begroot voor het opstellen van een economische 
visie voor Bonaire. Het EBA-rapport geeft hier goede aanknopingspunten voor. EBA is ook betrokken bij 
het opstellen van deze visie. Belangrijk voor het vervolg is het opstellen van een uitvoeringsplan: welke 
markten moeten verder ontwikkeld worden en hoe gaan we die ontwikkelen? Dit zal het OLB verder 
oppakken, dus het lijkt niet nodig dat het resterende onderzoeksbudget van de CD hiervoor nodig is. De CD 
zal betrokken worden bij de uitvoeringsplannen die het OLB gaat opstellen. 
 
Iedereen wordt opgeroepen om ideeën door te geven voor de besteding van het resterende budget. 

 
10. Belastingplan 2025 

De openbare lichamen, eilandsraden en de CD hebben geprobeerd om invloed uit te oefenen op de 
discussie in de Tweede Kamer over het belastingplan BES 2025. De antwoorden van de staatssecretaris 
doen geen recht aan de input vanuit de eilanden. Voorgesteld wordt om vanuit de CD een reactie op te 
stellen en deze ook aan de relevante commissies in de Tweede en Eerste Kamer te sturen.  
 
Gedeputeerde Abraham geeft aan dat het BC ook van plan is om hier nog een brief over te sturen. 
 
Dhr. Berkenbosch spreekt zijn ongenoegen uit over het gemak waarmee de input van de CD aan de kant 
wordt geschoven, terwijl de CD toch op initiatief en verzoek van Den Haag is opgericht als belangrijke 
gesprekspartner. Dit is enorm frustrerend. 
 
Dhr. Willem vraagt of er nog andere mogelijkheden zijn om hier resultaat op te behalen. 
 
Afgesproken wordt dat de CD een brief opstelt en dat deze eerst in concept wordt rondgestuurd. 

 
11. Basismandje en supermarktprijzen 

De vicevoorzitter ligt toe dat er een werkgroepoverleg is geweest om te bespreken of er een andere 
manier is om prijzen te beheersen dan door het maximeren van de prijzen van producten in het 
basismandje. Helaas waren alleen KvK en BFB bij dit overleg aanwezig.  
 
Dhr. Coolen geeft aan dat hij eigenlijk geen werkgroepen meer wil. Het is jammer van de tijd die 
mensen erin steken en als niet iedereen vertegenwoordigd is blijft zo’n overleg zonder resultaat.  
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De vicevoorzitter vraagt of er nog één poging gedaan kan worden om dit op dit onderwerp alsnog te 
realiseren. 
 
Dhr. Abraham stelt voor dat hij meedoet aan deze werkgroep en vraagt om dit nog een keer een kans 
te geven. 
 
Iedereen stemt in met dit voorstel en zal een afvaardiging doorgeven voor dit werkgroepoverleg. Dit 
zal plaatsvinden voor de volgende CD-vergadering. 

 
12. Sociaal minimum – onderzoeksrapport Commissie Thodé 

Het kabinet is bezig een reactie te schrijven op het rapport van de commissie Thodé. Tot nu toe is de 
CD hier niet bij betrokken. Voorgesteld wordt om in elk geval als CD een reactie op het rapport op te 
stellen. De secretaris en vicevoorzitter zullen een reactie voorbereiden en deze rondsturen voor 
reacties. 
 
Gedeputeerde Den Heyer geeft aan dat het OLB wel is benaderd om mee te kijken met de reactie 
vanuit BZK. Het is verstandig als de ambtenaren die daar mee bezig zijn ook even afstemmen met de 
CD. 
 
Dhr. Berkenbosch geeft aan dat het voor de werkgevers heel belangrijk is dat het WML voorlopig op 
1,15 blijft zitten van het sociaal minimum en dat het niet versneld naar de wenselijke hoogte van 1,3 
keer het sociaal minimum verhoogd wordt. Eerst moet de impact van de huidige verhoging afgewacht 
worden en daarnaast moet eerst ingezet worden op de kostenverlagingen, het OV en huursubsidie. 
 
De vicevoorzitter zegt toe dat bij de voorbereiding van het opstellen van de reactie ook met het OLB 
afgestemd wordt.  

 
13. Openingstijden winkels 

BFB heeft aangegeven welke wijzigingen er gemaakt kunnen worden aan de regels rondom de 
openingstijden van de winkels. KvK en Usibo steunen dit voorstel, waarbij Usibo de aantekening heeft 
gemaakt dat mensen die niet willen werken op Goede Vrijdag vanwege geloofsovertuiging, dat zij 
daar de ruimte voor moeten krijgen. 
 
Dhr. Coolen vraagt zich af of dat laatste in deze regeling meegenomen moet worden, of dat dat in de 
arbeidswetgeving hoort. 
 
Dhr. Abraham geeft aan dat het BC de winkeltijden kan aanpassen met een eilandbesluit. Eerst moet 
even goed gekeken hoe het juridisch verwoord moet worden, daarbij wordt ook gekeken naar de 
vraag over de geloofsovertuiging en hoe dat getoetst kan worden. Hij stelt nog een paar vragen om 
de achtergrond van de gewenste wijzigingen beter te begrijpen. Dit gaat om: 
- Zondagen gelijkstellen aan feestdagen, of niet? Dus moeten winkels op zondag om 17u dicht of 

mogen ze tot 18u openblijven, of zelfs tot 20u? 
- Welke verschillen worden er gemaakt tussen dit winkels, supermarkten en bijvoorbeeld 

apotheken? 
- Wel of geen specifieke nachtwinkel toe laten, bijvoorbeeld met een speciale vergunning? 
- Andere regels voor winkels verbonden aan een hotel? 
 
Afgesproken wordt dat het OLB dit nader uitwerkt en terugkomt op een volgende vergadering met dit 
onderwerp. 
 

14. Vicevoorzitter 
De vicevoorzitter verlaat de vergadering voor dit punt en de voorzitter neemt de vergadering over. 
Omdat in maart 2025 de termijn afloopt van de vicevoorzitter, is het van belang om tijdig te 
bespreken of zijn termijn verlengd wordt of dat een nieuw vicevoorzitter geworven moet worden. Hij 
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stelt voor om dhr. Stegers te herbenoemen en dit wordt unaniem aangenomen. De herbenoeming zal 
lopen tot met maart 2028. Dit zorgt voor continuïteit omdat de termijn van de secretaris tot maart 
2026 loopt. 
 
De vicevoorzitter komt terug en bedankt voor het vertrouwen. Hij benadrukt ook de prettige 
samenwerking met de secretaris. 

 
15. Rondvraag en sluiting 

 
- Dhr. Stegers verzoekt de leden om hun afvaardiging door te geven voor de gesprekken met EZK en 

DNB. 
 

- Om volgend jaar commerciële boottochten te kunnen doen, moeten schippers een bepaald examen 
afleggen. Dit blijkt een lastig examen te zijn, zeker voor lokale mensen die moeite hebben met de taal. 
Dhr. Coolen pleit ervoor dat er beter nagedacht wordt over de manier van examinering, want op deze 
manier worden mensen uitgesloten die in de praktijk heel goed zijn in dit werk. Afgesproken wordt dat 
de secretaris en vicevoorzitter gaan navragen hoe dit precies zit en of hierover nagedacht kan worden 
om dit te veranderen. Dhr. Coolen doet de suggestie dat dit mogelijk verder in bredere zin onderzocht 
zou kunnen worden met het resterende onderzoeksbudget. 

 
- Het Groeifonds CN (Regeling versterking duurzaam verdienvermogen) is door het huidige kabinet 

afgeschaft. Dit was een toezegging van het vorige kabinet, de CD heeft recent input gegeven op de 
internetconsultatie van deze regeling. Voorgesteld wordt dat de CD een brief stuurt om te reageren op 
het afschaffen hiervan. Niet zozeer omdat verwacht wordt dat de regeling hiermee weer terugkomt, 
maar wel om te vragen op welke manier het kabinet dan het verdienvermogen van Caribisch 
Nederland wil versterken. Dhr. Coolen vindt dit een goed plan, het Groeifonds was namelijk ook 
bedoeld om bedrijven de mogelijkheid te geven subsidie aan te vragen voor duurzame projecten. 
De CD-leden stemmen in met dit voorstel. 
 

- Dhr. Coolen brengt het punt in dat het bestuur van BFB en ook Usibo benaderd zijn als principaal van 
Forma, om decharge te verlenen aan het bestuur van Forma. Hij geeft aan de doelstelling van Forma 
te ondersteunen, maar dat hij geen verantwoordelijkheid kan nemen voor een bestuur waar hij niet in 
zit. Usibo en OLB benadrukken dat dit niet goed gaat. De vicevoorzitter vraagt het OLB, dat tenslotte 
de belangrijkste principaal is van Forma, om te kijken of dit opgelost kan worden. 
 

- Dhr. Stegers vraagt aan het OLB wat de status is van het juridisch loket. Gedeputeerde Abraham geeft 
aan dat de begroting 2025-2028 nog niet is vastgesteld. Er is een amendement ingediend om het geld 
voor het juridisch loket te verlagen. De bedoeling van het BC is om kosteloze hulp te bieden voor heel 
basale juridische vragen. Zodra de begroting is vastgesteld weten we wat het bedrag is dat besteed 
kan worden aan het juridisch loket. Er zijn gesprekken met J&V om hun plannen voor het juridisch 
loket samen te voegen met die van het OLB.  
 

- Dhr. Coolen geeft aan dat er momenteel veel ambtshalve aanslagen zijn van de belastingdienst over 
periodes die ver in het verleden liggen. Veel van zijn werknemers hebben hier last van. Het gaat vaak 
om mensen die niet zo’n hoog inkomen hebben en opeens heel veel moeten terugbetalen. Ze weten 
vaak niet goed hoe ze bezwaar kunnen maken. Zou de CD niet bij de Belastingdienst moeten vragen 
hoe dit zit? De vicevoorzitter stelt voor om in klein comité met de Belastingdienst hierover in gesprek 
te gaan. 
 

- Gedeputeerde Abraham stelt voor om een keer met de CD te praten over de postvoorziening. De 
vicevoorzitter stelt voor om dit op de volgende vergadering te agenderen en ook met EZK te 
bespreken. 
 

- Gedeputeerde Den Heyer geeft aan dat er signalen zijn dat bijna alle subsidies per 1-1-2025 zullen 
stoppen. Dan gaat het vastrecht voor elektra en water omhoog. Het BC gaat hierover een brief sturen 
aan de ministeries. Een afschrift van deze brief zal naar de CD gestuurd worden. De CD kan hierover 
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vervolgens ook een brief sturen. Dhr. Coolen vraagt zich af waarom WEB eigenlijk de gesprekken doet 
met EZK over de subsidies, dat zou toch veel meer een taak zijn voor de lokale overheid? 
Gedeputeerde Den Heyer reageert dat dit inderdaad een punt van aandacht is voor het BC. Dit komt 
deels ook doordat EZK WEB in die positie plaatst. 

 
- Dhr. Berkenbosch geeft aan dat dit zijn laatste CD-vergadering is. Hij heeft besloten zich niet 

verkiesbaar te stellen voor de aankomende verkiezingen van het Bonhata-bestuur. Hij heeft zich altijd 
met veel plezier ingezet voor de CD. 
Dhr. Stegers bedankt hem namens alle aanwezigen voor zijn grote jarenlange inzet, mede in de 
periode van de totstandkoming van het Akkoord van Kralendijk. Zijn inzet is zeer gewaardeerd. 

 
 Dhr. Stegers sluit de vergadering. 
 

Volgende vergadering is 16 december. 
 
Te bespreken onderwerpen: 
- Presentatie arbeidsinspectie 
- Presentatie cijfers SZW (ontslagen, TWV-vergunningen, onderstand) 
- Postvoorziening 

 
 
@Agendapunt 3 - Actielijst na vergadering 28 oktober 2024 
 

Omschrijving Organisatie Status 
Afvaardiging doorgeven voor presentatie TWV-pilot Allen Doorgegeven 

Afspraak wordt nog 
ingepland 

Presenteren cijfers mbt ontslagaanvragen e.d. aan de CD SZW Op agenda CD-
vergadering 16 december 

Plenchi en BFB spreken af om in gesprek te gaan over 
plaatsing van potentiële werknemers 

BFB en Plenchi Open 

Ideeën aandragen resterende onderzoeksbudget Allen Open 
Persbericht opstellen voor publicatie EBA-rapport over 
verdiencapaciteit. 

Secretaris en 
vicevoorzitter 

Open 

Brief sturen aan MinFin en Kamerleden over belastingplan 
BES 2025 

Secretaris en 
vicevoorzitter 

Afgerond 

Afvaardiging doorgeven voor werkgroep Basismandje en 
prijzen 

Allen Open 

Opstellen reactie CD op rapport commissie Thodé (in 
afstemming met OLB) 

Secretaris en 
vicevoorzitter 

Open 

Uitwerking wijziging Eilandbesluit winkeltijdenwet OLB Open 
Afvaardiging doorgeven gesprekken EZK en DNB Allen Open 
Navragen wijze van examinering beroepsopleidingen Secretaris en 

vicevoorzitter 
Open 

Brief sturen aan EZK over afschaffing groeifonds CN Secretaris en 
vicevoorzitter 

Open 

Situatie met Forma oplossen OLB Open 
Bespreken met Belastingdienst wat er gaande is met 
beslaglegging op rekeningen. 

Kleine 
afvaardiging CD 

Open 
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Brief sturen aan EZK over stopzetten subsidies Secretaris en 
vicevoorzitter 

Open 

BC deelt de brief aan EZK over stopzetten subsidies met CD OLB Open 
 
 
Toezeggingen/afspraken ministeries 
 

Ministerie  Omschrijving Status 
BZK Verzoek vertegenwoordiging CD-vergaderingen 

(Brief CD van 15 februari 2023) 
Open 

BZK Onderzoek naar betere/ structurele datavoorziening Open 
 
 


